
PROTOKÓŁ NR XVIII/2012 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 29 marca 2012 roku  
 świetlica wiejska w Żmigródku  

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Wojciech Smoliński 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu oraz goście ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 10 00. 
Pani Zofia Maksymowicz Sołtys Sołectwa Żmigródek przywitała wszystkich 
przybyłych na posiedzenie Rady Miejskiej w Żmigrodzie, która miała miejsce w nowo 
wybudowanej świetlicy wiejskiej w Żmigródku.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył obrady wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XVIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Witając wszystkich radnych, pracowników urzędu oraz gości.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował do radnych zapytanie w sprawie 
propozycji zmiany porządku sesji. 
Radni nie zgłosili propozycji zmian do porządku sesji.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie porządku sesji. 
Radni jednogłośnie przyjęli porządek sesji.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych o podanie kandydatur 
na sekretarza sesji Rady Miejskiej. 
Radna Joanna Maria Kantor zgłosiła kandydaturę Radnej Marii Czesławy Rybki. 
Radna Maria Czesława Rybka   wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na sekretarza obrad.  
Radni jednogłośnie (15 głosami „za”) wybrali Radną Marię Czesławę Rybka na 
sekretarza obrad. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Podjęcia uchwał: 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie wyodrębnienie w budżecie Gminy Żmigród na 
2013 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.130.2012 
Projekt uchwały nr 2 w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w 
Powidzku. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków.  
Radny Damian Sułkowski zapytał, czy w sesji uczestniczy Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Powidzku. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że Dyrektorzy Szkół uczestniczą     
w szkoleniu, dlatego są nieobecni na sesji. Przewodniczący rady dodał, że materiały 
dotyczące nadania imienia Szkole Podstawowej w Powidzku są do wglądu w biurze 
rady.   
Radni nie zgłosili innych uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwała podjęto :  jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.131.2012 
Projekt uchwały nr 3 w sprawie ustalenia dopłaty do kosztów odbioru odpadów 
segregowanych dla mieszkańców gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.132.2012 
Projekt uchwały nr 4 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Żmigród w 2012 r.” 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.133.2012 
Projekt uchwały nr 5 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla centralnej i 
wschodniej części miasta Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.134.2012 
Projekt uchwały nr 6 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
położonych wzdłuż obwodnicy miasta Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 14 głosami „za” 
    1 głosem „przeciw” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.135.2012 
Projekt uchwały nr 7 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 9 i 10 AM -16 obrębu Żmigród. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.136.2012 
Projekt uchwały nr 8 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębu Powidzko. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję z wnioskiem przyjęcia załącznika zapisanego 
umownie nr 1. 
Radny Damian Sułkowski podziękował dla Pana Burmistrza za przygotowanie 
uchwał w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego.  
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.137.2012 
Projekt uchwały nr 9 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębu geodezyjnego Borzęcin. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję z wnioskiem przyjęcia załącznika zapisanego 
umownie nr 1. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.138.2012 
Projekt uchwały nr 10 w sprawie zmiany w budżecie Gminy na 2012 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.139.2012 
Projekt uchwały nr 11 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Żmigród na rok 2012 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.140.2012 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i sprawozdań. 
Burmistrza Robert Lewandowski złożył informację z podjętych zarządzeń za okres 
od 16.02.2012 r. do 29.03.2012 r. Podjętych zostało 16 zarządzeń. 
1) w sprawie ustalenia od 1 lipca br. stawki czynszu za 1 m2 powierzchni użytkowej 

lokali wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego Gminy Żmigród, która 
wyniesie 4,27 zł,  

2) dwa zarządzenia w sprawie przedłożenia projektów uchwał do Rady Miejskiej na 



sesję 16 lutego br. 
3) w sprawie powołania Gminnej Komisji do spraw szacowania szkód powstałych w 

wyniku pożaru zaistniałego 6 lutego br. w budynku gospodarczym Pana Józefa 
Czajkowskiego zam. w Osieku,  

4)  trzy zarządzenia w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie 
bezprzetargowym na rzecz najemców lokale mieszkalne stanowiące własność 
Gminy Żmigród wraz ze sprzedażą procentowego udziału w gruncie: 

 trzy lokale mieszkalne w Żmigrodzie przy ul. Adama Mickiewicza, 
5) w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i paragrafami w budżecie 

gminy Żmigród na 2012 r. 
6) w sprawie obniżenia ceny w trzecim przetargu nieograniczonym na sprzedaż 

zabudowanej nieruchomości Gminy Żmigród, położonej w granicy działki nr 102/1 
AM1 obrębu Korzeńsko o pow. 0.3552 ha za cenę 290 tys. zł tj. o 99.800,-zł 
mniejszą w porównaniu do ceny w pierwszym i drugim przetargu, 

7) trzy zarządzenia  w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz 
dzierżawcy nieruchomość zabudowaną stanowiącą własność Gminy Żmigród 
oznaczoną w katastrze nieruchomości  obrębu Żmigród,  jako działki nr 31/13   i 
31/ 15  AM 13 o pow. 169 m2 , działka nr 31/9 AM 13 o pow. 117 m2 i działka nr 
31/12 AM 13 o pow.142 m2. 

8) dwa  zarządzenia w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym niezabudowaną 
nieruchomość  położona w obrębie Żmigrodu: 

 w granicy działki nr 31/10 AM 13 o pow.73 m2  na rzecz właściciela sąsiedniej 
nieruchomości, oznaczonej w ewidencji gruntu nr 31/3 AM 13 celem poprawienia 
warunków jej zagospodarowania, 

 w granicy działki nr 31/11 AM 13 o pow.74 m2  na rzecz właściciela sąsiedniej 
nieruchomości , oznaczonej w ewidencji gruntu nr 31/1 AM 13 celem poprawienia 
warunków jej zagospodarowania,  

9) w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego nieruchomość 
zabudowaną stanowiącą własność Gminy Żmigród, położoną w obrębie Żmigrodu 
w granicach działki nr 8/1 AM 11 o pow.3184 m2 , 

10) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego 
nieruchomość zabudowaną stanowiącą własność Gminy Żmigród, położoną w 
obrębie Kędzi w granicy działki nr 244/2 AM 1 o pow.0.0192 ha.  

11) w sprawie przedłożenia projektów uchwał do Rady Miejskiej na sesję 29 
marca br. 

Inne informacje: 
Spotkania:  
1) Burmistrz Robert Lewandowski uczestniczył w spotkaniach z kobietami z okazji 

Dnia Kobiet. 
2) Burmistrz Robert Lewandowski uczestniczył w Zgromadzeniu Spółek Wodnych. 
3) Burmistrz Robert Lewandowski wziął udział w zorganizowanych z własnej 

inicjatywy w 27 spotkaniach z mieszkańcami sołectw leżących w Gminie Żmigród,  
Środki zewnętrzne:  
1) Burmistrz Robert Lewandowski wraz z Panią Skarbnik podpisali umowę na środki 

w ramach podstawowych usług tj. wykonanie wodociągu. Gmina otrzyma dotację 
w wysokości 1.074.000,-zł, co daje ok.60% wartości zadania. 

2) Decyzją Zarządu Sejmiku Województwa Dolnośląskiego Gmina Żmigród otrzyma 
dofinansowanie na budowę targowiska w wysokości miliona złotych. Koszty 
Gminy związane z budową targowiska to kwota ok.700 tys. zł   

 



Uhonorowanie: 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował ,że Gmina Żmigród została 
uhonorowana jako laureat w konkursie Dolnośląski Przedsiębiorca Społeczny Roku 
2011 r. 
Informacja   
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że rolnicy mogą składać wnioski o 
przybycie komisji dla oszacowania strat związanych z wymarznięciami. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za 
przekazane informacje.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do Przewodniczących Komisji 
Rady Miejskiej w Żmigrodzie o złożenie sprawozdań za rok 2011: 
Radny Józef Łysikowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Żmigrodzie odczytał sprawozdanie za rok 2011( sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu), 
Radna Maria Rybka Przewodnicząca Komisji Przemysłu, Handlu i Rozwoju 
Gospodarczego Rady Miejskiej w Żmigrodzie odczytała sprawozdanie za rok 2011( 
sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu), 
Radny Damian Sułkowski Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie odczytał sprawozdanie za rok 2011( sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu), 
Radny Leszek Kraszewski Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Planowania Przestrzennego Rady Miejskiej w Żmigrodzie odczytała 
sprawozdanie za rok 2011( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu), 
Radny Rafał Zagórski Przewodniczący Komisji Socjalnej, Zdrowia, Oświaty, 
Kultury, Kultury Fizycznej i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miejskiej w 
Żmigrodzie odczytał sprawozdanie za rok 2011( sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu), 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Przewodniczących komisji 
za złożone sprawozdania i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
Interpelacji i zapytań. 
Radny Henryk Bagiński w nawiązaniu do wystąpienia Pana Burmistrza w punkcie 

Informacji i sprawozdań powiedział, że Pan Burmistrz poinformował wszystkich o 

spotkaniach, w jakich uczestniczył, ale nie powiedział, jego zdaniem, o 

najważniejszym spotkaniu Przedstawicieli PGK „Dolina Baryczy” w Miliczu, gdzie 

Gmina Żmigród ma zainwestowany kapitał.   Z informacji prasowej Gazety Milickiej 

wynika, że było to poufne posiedzenie udziałowców, na którym omawiano temat 

kredytu w wysokości 2,5 miliona zł. Na dzień dzisiejszy Spółka wykonała tylko 13% 

inwestycji. Kończąc radny skierował zapytanie do Pana Burmistrza, co dzieje się w 

Spółce, ponieważ jest to poważna sprawa, jeżeli Gminy wchodzące w skład spółki 

muszą zaciągnąć kredyt w wysokości 2,5 miliona złotych.  

Radny Henryk Bagiński w odniesieniu do Statutu Gminy Żmigród zapytał: 

1).Rada Miejska podjęła uchwałę o zmianie liczny członków Komisji Rewizyjnej, która 

obecnie liczy od 5 do 7 osób, a w Statucie nadal jest 5 członków Komisji Rewizyjnej.  

2) W Statucie Gminy Żmigród w § 97 ust.4 jest zapisane „Komisja Rewizyjna ocenia 

wykonanie budżetu Gminy za rok ubiegły i przedstawia wniosek w sprawie udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi”. Natomiast w akcie wyższym ustawie o samorządzie 

gminnym pisze „udzielenie lub nieudzielenie”. Nie może być sprzeczności między 

aktem wyższego rzędu, a aktem niższym. Zapis w naszym statucie należy zmienić.  



Radny Henryk Bagiński skierował zapytanie do Pana Burmistrza w sprawie 

budynków poszkolnych w Korzeńsku co dalej z nimi , ponieważ na dziś przedstawiają 

bardzo zły stan. Może należy rozważyć obniżenie ceny tych nieruchomości. 

Przewodniczacy rady Jan Czyżowicz odniósł się do zapytań Radnego Henryka 

Bagińskiego w sprawie uwag do Statutu Gminy Żmigród: 

- zmiana liczby członków Komisji Rewizyjnej , została zgłoszona dla Pana Andrzeja 

Krzywdy , który zajmuje się BIP urzędu . 

Pan Andrzej Krzywda poinformował, ze zmiana dotycząca liczby członków Komisji 

Rewizyjnej zostanie wprowadzona. 

Burmistrz Robert Lewandowski udzielił odpowiedzi na zapytania Radnego 

Henryka Bagińskiego. 

-budynki poszkolne w Korzeńsku 
w sprawie budynków poszkolnych w Korzeńsku , Burmistrz dodał, że udzielił 
informacji składając sprawozdanie. W sprawozdaniu  powiedział o obniżeniu ceny w 
trzecim przetargu nieograniczonym na sprzedaż zabudowanej nieruchomości Gminy 
Żmigród, położonej w granicy działki nr 102/1 AM1 obrębu Korzeńsko o pow. 0.3552 
ha za cenę 290 tys. zł tj. o 99.800,-zł mniejszą w porównaniu do ceny w pierwszym i 
drugim przetargu. Niestety już dziś wiadomo, że przetarg nie odbędzie się, ponieważ 
nikt nie wpłacił wadium. Burmistrz Robert Lewandowski dodał, że rozważa obniżenie 
ceny nieruchomości do ok.50%, aby ją sprzedać, ponieważ lokalizacji działki jest 
bardzo atrakcyjna, centrum miejscowości. Burmistrz powiedział, że obniżenie ceny 
nieruchomości nie należy do łatwy decyzji. Burmistrz zwrócił się do radnego Henryka 
Bagińskiego o pomoc w sprzedaży budynków w Korzeńsku . 
-PGK „Dolina Baryczy „ 
Do informacji, które ukazały się w prasie należy podchodzić ostrożnie. 
Przedstawiciele prasy Milickiej zostali poproszenie o opuszczenie sali spotkania, był 
to wniosek prowadzącego zgromadzenie. Zgromadzenie nie zakończyło swoich 
obrad on jeszcze trwa. Było kilka posiedzeń, a obecnie jest przerwa do 3 kwietnia br. 
Wartości inwestycji jest w granicach 140-170 milionów złotych, zabezpieczone jest 
pełne finansowanie. Problemem Spółki jest to, że musi płacić faktury brutto, a VAT 
odzyskuje do trzech miesięcy. Spółka PGK stara się o kredyt odnawialny, który 
przeznaczy na płatności VAT, a gmina tym samy swoją część kredytu będzie musiała 
poręczyć, ponieważ Spółka nie może tego zrobić osobiście. Burmistrz zapewnił o 
udzielaniu informacji o PGK, jeżeli będą konkretne decyzje. Inwestycja jest 
realizowana. Problemy, który wystąpiły w czasie prac na ul. Szkolnej były 
spowodowane tym, że na okres dwóch miesięcy cała ekipa została przerzucona na 
ul. Kmicica, ponieważ inwestycję na ul. Kmicica należało rozliczyć do końca roku 
2011.Ponadto firma, która realizuje inwestycje napotyka na wiele problemów 
technicznych, co przekłada się na opóźnienia. Inwestycja kanalizacyjna została 
zakończona w Borzęcinie i Radziądzu. Na zakończenie Burmistrz powiedział, że 
powinniśmy się cieszyć, że inwestycja kanalizacyjna jest realizowana, bo Gmina 
poprzez Spółkę ma dotację,  nie wszyscy mają taką możliwość. Gmina pomaga 
mieszkańców w opłatach za ścieki poprzez dopłaty, co obniża koszty, ale należy 
liczyć się z tym, że koszty za ścieki będą wzrastały. 
Radny Henryk Bagiński powiedział, że z prasy dowiedział się o trudnej sytuacji 
Spółki. Prezes Węgrzyn powiedział, że Spółka traci płynność finansową. Dlaczego 
Pan Burmistrz na posiedzeniu komisji w poniedziałek nie poinformował Radnych o 
całej sprawie? Radny odniósł się do opóźnień w pracach kanalizacyjnych, ponieważ 
są niezgodności w planach. Radny dodał, że jego zapytania są podyktowane troską 



o finanse gminy. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że Spółka nic nie ukrywa, ale wielokrotnie 
miało miejsce to, z prasa milicka informowała mieszkańców o decyzjach, które 
oficjalnie nie zapadła, a to wywoływało tylko problemy i konflikty, i negatywną 
atmosferę dotyczącą inwestycji.  W tym wszystkim chodzi o to, żeby nie robić 
negatywnej atmosfery wokół Spółki, która rozmawia z Bankami. Prasa miała 
informację, że po spotkaniu zostaną udzielone odpowiedzi na pytania. Burmistrz 
dodał, że Radnym przekazuje informacje ważne, które wymagają decyzji.  
W odniesieniu do uwag Radnego Henryka Bagińskiego w sprawie niezgodności 
projektowych, co wiąże się z opóźnieniami, Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, 
że projekt jest zrobiony dobrze, ale to, co firma w czasie prac znajdzie pod ziemia to 
opóźnia inwestycję.  Pan, jako Radny powinien mieszkańcom tłumaczyć, a nie 
podgrzewać atmosferę.   
Radny Henryk Bagiński Banki nie chcą rozmawiać z firmą, która ma” tyły”. Banki 
będą rozmawiać w sprawie kredytu z gminami, które będą żyrować dla Spółki PGK. 
Proszę nie mówić, że Radny Bagiński sieje złą psychozę. Radny zwrócił  się do Pana 
Burmistrza o przekazywanie rzetelnych informacji.  
Radny Damian Sułkowski 
Inwestycja kanalizacyjna jest potrzebna i należy ją realizować. Radny skierował do 
Burmistrza Roberta Lewandowskiego zapytanie, czy w następnym numerze gazety 
będzie sprostowanie.  W jednym ze zadań było powiedziane ,że gmina będzie za 
poręczeniem kredytu. Radny dodał, że rozumie, że są prowadzone rozmowy i może 
nie dla wszystkich dostępne, ale dla radnych powinna być udzielona jakaś 
informacja. W sprawie VAT Radny powiedział, że jest zdziwiony, że firma, która 
prowadzi inwestycje za 150 milionów złotych nie zna procedur odzyskania VAT. Na 
zakończenie Radny dodał, że jego zdaniem teraz jest szansa na przeprowadzenie 
zmian w Spółce, ponieważ spółka ignoruje wspólników i nie odpowiada na pisma. 
Należy pokazać wszystkim, że teraz idzie ku dobremu w spółce.   
Radny Damian Sułkowski poruszył kwestie starej kostki z ul. Szkolnej, która znikła i 
nie wiadomo gdzie jest. Urząd Miejski w Trzebnicy potrzebuje starą kostkę na 
wykonanie bruku. Kiedy urząd by sprzedał kostkę mógłby kupić dwa rady więcej 
nowej kostki? 
Rady Damian Sułkowski w sprawie przejętego HOTELIKU przez urząd. Rady 
dodał, że jest przerażony wysokością kosztów, jakie czekają urząd, bo jest to kwota 
ok.miliona złotych.  Dlatego należy się zastanowić, czy warto przejmować tą 
inwestycje, czy nas jest stać. 
Radny Damian Sułkowski Przewodniczący komisji budżetu zaprosił wszystkich 
zainteresowanych na posiedzenie komisji, które odbędzie się w kwietniu, a tematem 
będą finanse ZPK. 
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do wypowiedzi Radnego Damiana 
Sułkowskiego w sprawie Spółki. Pan radny powiedział o możliwości zmian teraz, ale 
jak udziałowiec, który ma 30 % udziałów może przejąć zarządu nad udziałowcem, 
który ma 70%. Nie można przejąć zarządu, kiedy ma się tylko 30 %.Na spotkaniach 
są prowadzone rozmowy, żeby każda gmina zarządzała majątkiem kanalizacyjnym. 
Rozmowy są prowadzone po to, żeby było lepiej, a każda gmina miała 100% wpływ 
na eksploatację. Została zlecona analiza prawna, która pokaże możliwości, jak 
można to robić w przyszłości. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że na dziś urząd nie zna kosztów 
remontu hoteliku , będzie je znał, kiedy przejmie obiekt. Ponadto w każdy interes 
należy najpierw zainwestować, aby mieć korzyści. Ponadto remont hoteliku będzie 



tańszy niż budowa nowego budynku mieszkalnego dla 30 rodzin. Na dziś urząd ma 
tylko umowę na zarzadzanie nie jest właścicielem obiektu. 
Radny Damian Sułkowski w sprawie odpowiedzialności urzędników, że nie zdają 
sobie sprawy, że odpowiadają za majątek firmy. Jeżeli firma padnie to wszyscy będą 
odpowiadać i to należy Spółce wytłumaczyć. Radny dodał, że nie wyobraża sobie 
takiej relacji jak w Miliczu miedzy burmistrzem, a  radą. 
Radny Leszek Kraszewski odniósł się do wypowiedzi radnego Sułkowskiego w 
sprawie polityki fiskalnej, że wiele firm ogłasza się w sprawie pomocy w odzyskaniu 
VAT, ponieważ przepisy są mało czytelne.  
Radny Henryk Bagiński powiedział, że chciałby, żeby sytuacja Spółki PGK „Dolina 
Baryczy” była jasna i czytelna. 
Radna Joanna Maria Kantor w sprawie przejścia pod obwodnicą na stadion. 
Burmistrz Robert Lewandowski przejście pod obwodnicą będzie. Zostanie 
zamontowany próg zwalniający oraz jest rozważany montaż barierek  
odgraniczających ruch pieszych od samochodowego 
Sołtys Zofia Maksymowicz w sprawie spowodowania, aby mieszkańcy sprzątali 
soje posesje. 
Sołtys z Przedkowic o pismach, w których obarcza się sołtysów odpowiedzialnością 
za sprawne hydranty.  
Z-ca Burmistrza Zdzisław Średniawski powiedział, ze zaszło nieporozumienie. 
Odpowiedzialnymi za sprawność hydrantów są właściciele wodociągów, a więc 
MZGK i ZG „Bychowo”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w odniesieniu do wystąpienia Pani Sołtys ze 
Żmigródka powiedział, że należy znaleźć dobre rozwiązanie, aby mieszkańców 
zdyscyplinować w sprawie sprzątania swoich posesji, ponieważ wtedy nasza mała 
ojczyzna będzie ładna i nie będziemy się wstydzić przed gośćmi, którzy nas 
odwiedzają. Przewodniczący rady zwrócił się do sołtysów o zajęcie się tym tematem 
na spotkaniu z Burmistrzem. Komisja Socjalna, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Bezpieczeństwa Publicznego powinna się tym tematem zająć. 
Radni nie wnieśli innych Interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Wolnych wniosków. 
Pan Waldemar Wysocki Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Trzebnickiego 
odczytał wnioski w sprawie podjęcie stosownej uchwały przez Rade Miejską w 
Żmigrodzie w sprawie modernizacji chodników: 
1) Chodnik łączący ul. Rybacka z ul.22-go Lipca ( przebiegającej przy Zespole Szkół 

Specjalnych i Środowiskowym Domem Samopomocy „PAŁACYK), 
2) Chodnik prowadzący na stację PKP, łączący ul.22-go Lipca z ul.23-go Stycznia, 

przedłużenie ulicy Lipowej tzw. alejka  
3) Uporządkowanie ziemi po wykonaniu kanalizacji przy chodniku na ul. Sportowej 

oraz naprawy chodnika, który został rozebrany. 
4) Rada Powiatu Trzebnickiego podjęła uchwałę w sprawie budowy boiska przy PZS 

im. Jana Pawła II w Żmigrodzie, jest to zasługa wszystkich Radnych Powiatu 
Trzebnickiego. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Waldemara 
Wysockiego Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Trzebnickiego za zaangażowanie 
i pomoc w pozyskaniu środków na budowę boiska ORLIK przy PZS im. Jana Pawła II 
w Żmigrodzie.  
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że w sprawie budowy ORLIKA przy 
PZS w Żmigrodzie rozmawiał, że Starosta, aby ta inwestycja doszła do skutku i udało 



się wspólnymi siłami doprowadzić zadanie do realizacji. 
W odniesieniu do wniosku Pana Waldemara Wysockiego w sprawie chodników 
Burmistrz wyjaśnił, że wnioski do urzędu należy składać do 30 września każdego 
roku, żeby mogły być rozpatrzone i ewentualnie wpisane do realizacji, ponieważ w 
trakcie roku trudno jest znaleźć środki w budżecie gminy na nowe zadania. Zadania 
na chodnika będą realizowane tam, gdzie jest prowadzona kanalizacji, dotyczy to 
alejki. Natomiast chodnik łączący ul. Rybacka z ul.22-go Lipca jest przewidziany do 
realizacji w roku następnym. 
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu ul. Sportowej powiedział, że należy 
pod powiat. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK powiedział, że wykonawcą chodnika przy ul, 
Sportowej był Powiat i tam należy składać uwagi.  
Pan Waldemar Wysocki Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Trzebnickiego  
W odniesieniu do wyjaśnień powiedział, ze nie chodzi o wykonawcę chodnika tylko i 
wykonawcę, który wszedł na chodnik wykonany przez powiat, ale nie przywrócił go 
do stanu pierwotnego, była to firma wykonująca kanalizację. Pan Burmistrz jest 
gospodarzem na terenie gminy i powinien zwrócić uwagę firmie kanalizacyjne, która 
tam robiła o przywrócenie chodnika do stanu sprzed rozbiórki.  
Sołtys z Kanclerzowic zwrócił się o pomoc  do Pan Waldemara Wysockiego 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Trzebnickiego w sprawie doprowadzenia 
do końca wycinki krzaków przy drodze powiatowej od Żmigrodu do Trzebnicy przez 
tereny wiejskie Grądzik, Powidzko, Przedkowice itd. oraz naprawy dróg powiatowych 
na terenie Gminy Żmigród. 
Radny Damian Sułkowski poruszył temat niestaranności ze strony wykonawcy 
kanalizacji. Po zakończeniu prac  teren wygląda fatalnie , chodniki są krzywe, brak 
krawężników. Należy uczulić wykonawcę, aby bardzie starannie podchodził do 
tematu. 
Radny Damian Sułkowski w sprawie napraw dróg na ternie miasta. 
Pan Ireneusz Pyczak kierownik Ref. IRL wyjaśnił, że na dziś cały czas trwają prace 
i drogi nie będą zalewane asfaltem. 
Radna Halina Szaniawska poinformował, że na ręce Przewodniczącego rady Pana 
Jana Czyżowicza złożyła wniosek w sprawie przeprowadzenia diagnozy osób 
niepełnosprawnych. Radna zwrócił się do Sołtysów o pomoc, żeby przekazali ankiety 
w swoich środowiskach, a następnie oddali je do urzędu do biura rady do końca 
maja.  
Radny Leszek Kraszewski skierował podziękowanie dla wszystkich za wykonanie 
inwestycji budowy świetlicy w Żmigródku. Radny w imieniu mieszkańców postawił 
wniosek w sprawie zorganizowanie Dożynek Gminny w Sołectwie Żmigródek w roku 
2013. 
Radny Damian Sułkowski złożył wszystkim życzenia z okazji zbliżających się świąt 
wielkanocnych. 
Radny Rafał Zagórski w sprawie ankiet, żeby ankiety oddać nie do końca maja tylko 
na najbliższą sesję, ponieważ najbliższy temat komisji będzie poświęcony diagnozie 
osób niepełnosprawnych. 
Sołtys z Przedkowic w sprawie złego wykonania inwestycji muru wokół Kościoła w 
Powidzku. 
Pan Artur Kanppik kierownik ref. AGN wyjaśnił, że Parafia podpisała umowę z 
wykonawcą i powinna wyegzekwować naprawę muru. Pan Knappik poinformował, że 
przekaże uwagi dla wykonawcy. 
Radni nie wnieśli innych Wolnych wniosków. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji XVII.  
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Protokoły nr XIII i XIV zostały przyjęte 15 głosami „za”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przypomniał dla radnych o składaniu 
oświadczeń majątkowych za rok 2011w dwóch egzemplarzach do końca kwietnia br, 
wraz z kopią PIT do oświadczenia, kto się rozlicza z urzędem skarbowym. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz i Burmistrz Robert Lewandowski złożyli 
wszystkim życzenia z okazji zbliżający się Świąt Wielkanocnych.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XVII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1215. 
Protokołowała:  
M. Schnitzer 
 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 
 
 

 
 

 


